

112 年度工學院研究生論文發表競賽材料系初賽作業通知

112.01.30

材料系初賽實施說明：

一、截止日期：即日起至 **112 年 3 月 30 日(四)下午 5 點**止(交至系辦李佳純小姐，信箱 chiachun@mx.nthu.edu.tw 分機 35371)。

二、競賽日期：**4 月 24 日(一)下午 12:30 開始**

三、競賽方式：

1.分成「口頭報告組」與「壁報展示組」，**不得以同一篇研究論文同時報名口頭報告組及壁報展示組。**

2.繳交摘要一頁(A4)，填寫報名表(附件一)及線上表單報名表(<https://forms.gle/foojRPEearcXAHRw9>)，**附件一須有指導教授簽名。**

3.口頭報告組的報告時間為 10 分鐘(7 分鐘報告+3 分鐘 Q&A)。

4.壁報展示組的壁報，最大不得超過 85cm*110cm(直式)，競賽時需在展示處接受評審發問。**(報名截止後，系辦會另行通知參賽者張貼編號、時間及注意事項)**

5.詳細競賽辦法，請參閱附件二「國立清華大學工學院研究生論文發表競賽辦法」。

6.評分依創意、結果、表現技巧為標準。

7.碩士班參加本競賽得視為完成投稿論文之畢業條件(競賽當天若未出現接受委員審查視作未參加)。

四、本年度系初審：

第一名：獎金 3000 元

第二名：獎金 2000 元

第三名：獎金 1000 元

佳作若干名：每名 500 元

五、進入工學院複賽名額：**(暫訂)**

1.口頭報告組：3 名

2.壁報展示組：5 名

*進入工學院複賽同學請務必依規定參賽，否則取消材料系獲獎資格。

*如入選者均為博士生，各組得增額選拔碩士生一名，請碩士班同學踴躍參加。

***工學院轉知：**

(一) 工程論文發表研習會日期為 3 月 22、23 日(週三、週四) 下午 3:20~5:20，研習會場地在工程一館 107 演講廳及台達館環德講堂，歡迎同學踴躍報名參加。

(二) 複賽日期(口頭報告及壁報展示)：5 月 26 日(五)下午 1:00 於工程一館 107 演講廳舉辦。

(備註：請參加壁報組複賽同學需於 5 月 26 日(五)下午 12:00~13:00 於工程一館 1 樓中庭展示會場預備補充說明)

Research paper competition for graduate students in college of engineering (preliminary competition in department of MSE)

2023.01.30

Notice for the preliminary competition:

1. Deadline: **30 March, 2023 (Wed.) 5:00 pm** (Submit application and required documents to administrative assistant Chia-Chun Lee. Email: chiachun@mx.nthu.edu.tw)
2. Competition time: **24 April (Mon.), 2023, 12:30 pm**
3. Competition rules:
 - a) There are two competition events, “oral presentation” and “poster presentation”. **Attending both events with the same thesis is not allowed.**
 - b) Submit a one-page abstract (A4), fill in the application form (including Attachment I and Google forms: <https://forms.gle/foojRPEearcXAHRw9>), and ask your **thesis advisor to sign on Attachment I.**
 - c) For “oral presentation”, there will be 10 minutes for each person (7 minutes report + 3 minutes Q&A time).
 - d) For “poster presentation”, the maximum size of poster should not exceed 85cm*110cm (straight), and the contestants should be present during the competition to answer questions raised by the assessors. **(The department office will inform the contestants of their poster number, presentation time, and other competition terms after the application deadline.)**
 - e) For detailed competition regulations, please refer to attachment II.
 - f) Presentations will be evaluated according to creativity, research results, and presentation skills.
 - g) **Master students attending this competition can be considered as meeting the graduation requirement of submitting a thesis.**
4. For the MSE preliminary competition:

First prize: NT\$3000 award
Second prize: NT\$2000 award
Third prize: NT\$1000 award
Honorable mention (indefinite number): NT\$500 award each
5. **Tentative** number of finalists to enter the final competition:
 - a) **Oral presentation: 3 contestants**
 - b) **Poster presentation: 5 contestants**

※The winners must participate in the final competition of the college of engineering, otherwise the qualification of rewards from MSE will be canceled!

※To encourage participation of master students, one master student will be selected to join the final for each competition event if all the finalists are PhD students.

※Notice from the college of engineering:

Date of the final competition (oral presentation and poster presentation): 26 May (Fri.) at 1:00 pm at R107(Lecture Hall), Engineering Building I

(Note : Students who participate in the final competition of “poster presentation” must prepare for additional presentation on 26 May (Fri.) at 12:00 ~ 1:00 pm at the first floor of Engineering Building I)